



## OCTOBER / OCTOBRE

### BELGIUM



#### ETION : Komende activiteiten

- 15-11-2016 [Après-Midi: Anouk Lagae \(Duvel Moortgat\) over duurzame groei door marketing](#)
- 15-11-2016 [Workshop Werken aan je bedrijfscultuur](#)
- 06-12-2016 [Workshop Verbindend leiderschap](#)
- 07-12-2016 [MVO in de KMO](#)
- 13-12-2016 [De ethiek van techniek](#)

### EUROPE

**ESMA** : ESMA appoints new chairs to Standing Committees : The Board of Supervisors of the European Securities and Markets Authority (ESMA) has appointed new chairs to three of its standing committees:

- Hannelore Lausch, Executive Director of the Bundesanstalt für Finanzdienstleistungsaufsicht (BaFin), Germany, will chair the Market Data Standing Committee;
- Cyril Roux, Deputy Governor of the Central Bank of Ireland (CBI), will chair the Investment Management Standing Committee; and
- Merel van Vroonhoven, Chair of the Autoriteit Financiële Markten (AFM), Netherlands, will chair the Investor Protection and Intermediaries Standing Committee.

The appointments are for a period of two years and commence with immediate effect.

### FRANCE

**FONDACT** : [Téléchargez les Actes des 4es Rencontres pour l'Epargne salariale](#)

### GERMANY



#### AGP : Termine

31.01.2017: Business-Kaffee Mitarbeiterbeteiligung // Kassel [\[mehr\]](#)

### IRELAND



#### IPSA :

You're invited to **Business Innovation, Growth & Success through Employee Ownership... - 24 Nov 2016 - The Spencer Hotel, Excise Walk, 1 Dublin.** ([To Attend](#))  
([Pour participer](#))

### NETHERLANDS



**SNPI** : 10 november 2016 [SNPI Diner](#)

**In-company workshops** [Oriëntatieworkshop werknemersparticipatie](#)  
[Til samen de participatieregeling naar een hoger niveau](#)

## UK



**EOA UK** : Monday 21st and Tuesday 22nd November 2016 - **EMPLOYEE OWNERSHIP BEST IN CLASS**. The Employee Ownership Association's **Annual Conference** is the most important national event for the UK employee ownership sector. Delegates from established and aspiring employee owned organisations will network at this unique event and experience the exclusive opportunity to learn from and share anecdotes and insights with over 600 employee owners and industry experts. Hilton Birmingham Metropole Hotel Birmingham NEC. ([More ...](#))

*Lundi 21 et mardi 22 Novembre 2016 - ACTIONNARIAT SALARIE BEST IN CLASS / La Conférence annuelle de l'Association des Salariés Actionnaires est l'événement national le plus important pour le secteur de l'AS au Royaume-Uni. Les représentants des organisations actives et futures pourront réseauter et bénéficier de la possibilité exclusive d'apprendre et de partager anecdotes et idées avec plus de 600 Actionnaires Salariés et experts de l'industrie. Hilton Metropole Birmingham Hôtel Birmingham NEC. ([Plus ...](#))*



### **ifsProshare** : Forthcoming ProShare Events

Monday 14 November 2016: [Webinar: ProShare Webinar - An Introduction to Employee Ownership Trusts](#) Speaker: Garry Karch , RM2 Corporate Finance

Wednesday 7 December 2016: [ProShare Annual Awards: ProShare Annual Awards Dinner](#)

Tuesday 24 January 2017: [ProShare Workshop: Developments In Executive Share Plans](#) Speaker: Suzannah Crookes Pinsent Masons LLP

Tuesday 21 February 2017: [ProShare Workshop: Celebrating Excellence](#) Speaker: Winners of the 2016 ProShare Awards

## USA

**EBRI** : [Reducing Retirement Savings Leakage](#). A recurring issue with DC plans is the risk of preretirement reductions in savings through loans, hardship withdrawals, or payouts at job change. EBRI's May policy forum highlighted new work on retirement plan leakage. (EBRI Notes, Aug.9, 2016, 8 pages)

*[La réduction des pertes dans les plans de retraite](#). Un problème récurrent avec les plans à cotisation définie est le risque de baisse des avoirs résultant des remboursements de prêts, des reprises pour revers de fortune, des sorties liées au changement de situation. Le forum de mai d'EBRI a présenté un nouveau travail sur les pertes dans les plans de retraite (EBRI Notes, 9 août 2016, 8 pages).*

### **NCEO** : California District Court Holds Fiduciaries Liable for Misadministration of Plan Termination

A court held ESOP fiduciaries personally liable for \$875,000 resulting from their failure to follow plan documents during the termination of the plan in 2011. ([More...](#))

*La « court » de District de Californie attribue aux responsables fiduciaires la mauvaise gestion des fins de plans. Une « court » a imputé aux responsables fiduciaires d'un ESOP, à titre personnel, une somme de \$ 875 000, pour défaut de respect des règles documentaires de fin d'un plan ESOP en 2011. ([Plus ...](#))*

### **New ESOP Document Library for Members**

The [members-only area](#) of our site now has a [document library](#) (member username and password required), featuring a variety of resources companies can use to help them manage their ESOPs effectively. The documents range from a checklist for evaluating an appraisal report to a list of interview questions for leadership candidates. Topics include:

- Plan administration forms, checklists, and a committee workbook, Appraisal report evaluation checklist, Interview questions for leadership candidates, Resolutions and policies on responding to offers, Trustee annual checklist, RFP for hiring an external trustee, Voting documentation



The documents have been provided to the NCEO by leading ESOP experts. If you are not yet an NCEO member, you can [join for just \\$90](#)

*Une nouvelle documentation sur les ESOP à la disposition de ses membres. Dans la partie du [site réservée à nos membres](#), figure désormais [une bibliothèque](#) comprenant nombre de documents pour aider les sociétés*

dans la gestion de leurs ESOP. Ces documents vont d'une checklist pour les rapports d'évaluation à une liste des questions que les sociétés intéressées par le sujet doivent se poser. Les sujets comprennent :

- des modèles d'administration des plans, des checklists et un manuel de procédure, les résolutions à prendre et les méthodes pour répondre aux offres, les éléments du rapport annuel des trustees, les bonnes pratiques dans le choix d'un trustee extérieur, et la documentation sur les droits de vote.

Cette documentation a été fournie au NCEO par les meilleurs experts des ESOP. Si vous n'êtes pas encore membre de NCEO, [vous pouvez adhérer pour 90 \\$.](#)

**PSCA** : today announced the results of its [2016 Non-Qualified Deferred Compensation Plan Survey](#), a follow-up to its 2011 study. This report is intended to provide insight into common and best practices, and to facilitate dialogue within the industry. It will also serve as the only independent source of plan benchmarking data for sponsors and advisors.

Announce aujourd'hui des résultats de son [enquête de 2016 sur les plans de compensation différée non qualifiés](#), qui succède à celle de 2011. Ce rapport a pour objet de donner une vue des bonnes pratiques courantes et de faciliter le dialogue avec cette industrie. Il sert également en tant que seule source indépendante de données comparatives sur les plans, à l'usage des sponsors et des sociétés de conseil.

